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Abstract

Integral equations are the mathematical model of many problems with memory arising
from reformulation of some differential equations (ordinary and partial), or naturally in
mathematical modeling of different problems in biology, chemistry, physics, engineering.
However, the analytical solution of these equations is practically difficult with knowing
impossible in more part of the cases. This thesis presents efficient methods for approximate
numerical solution of the integral equations within a functional framework, in particular,
analysis of existence of solutions, the convergence study and the error estimate.
Keywords : Integral equations, Volterra equations, Fredholm equations, Nystrom method,

degenerate kernel methods, projection methods.

Résumé

Les équations intégrales sont issues d’une maniére ou d’une autre a partir de plusieurs
domaines de la recherche scientifique, précisément par remaniement de certaines EDO et
EDP ou naturellement par modélisation mathématique des différents problémes issus de
la physique mathématique, de la biologie, de la chimie et des sciences de la technologie.
Cependant, la résolution analytique de ces équations est pratiquement ardue, & savoir
impossible dans la majore partie des cas. Cette thése présente des méthodes numériques
efficaces pour la résolution approchée des équations intégrales dans un cadre fonctionnel,
notamment, ’analyse de ’existence des solutions, I’étude de la convergence et ’estimation
de l'erreur.

Mots clés : Equation intégrale, équation de Volterra, équation de Fredholm, méthodes de

quadrature, méthodes du noyau dégénéré, méthodes de projection.






